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Zatvorenici mogu tajno da se žale ombudsmanu

U spuški zatvor postavljeni sandučići za pritužbe
Zatvorenici mogu tajno da se žale ombudsmanu
PODGORICA - Direktor Zavoda za izvršenje krivičnih sankcija Milan Radović i ombudsman
Sućko Baković potpisali su juče memorandum o saradnji, u okviru koga su u zatvorske
jedinice u Spužu postavljeni sandučići, zahvaljujući kojima se osuđenici mogu direktno
obraćati Zaštitniku ljudskih prava i sloboda.
Osim devetsandučićau spuškom zatvoru, dva će biti postavljena i u zatvor u Bijelom Polju.
Svi se nalaz u uglovima koje sigurnosne kamere ne mogu da uhvate, kako bi zatvorenici bili
zaštićeni od mogućeg pritiska uprave ZIKS-a.
Ključevi
Pritužbe iz sandučića, čije ključeve posjeduju jedino predstavnici kancelarije ombudsmana,
provjeravaće se, kako je saopšteno, svakih 15 dana. Kako je naveo Baković, zadržaće i stari
sistem obraćanja toj instituciji, posredstvom koga su tokom protekle godine primili 46 pritužbi
zatvorenika, od kojih se 29 odnosilo na ZIKS.
Nastojali smo da sandučići budu što dalje od kamera. Međutim, ne postoji apsolutna
garancija da zatvorenici neće biti snimljeni. Tokom realizacije ovog projekta koristili smo
iskustva zemalja u regionu-objasnio je Baković. Uprava ZIKS-a uskoro će, kako je najavio
Milan Radović, sa Evropskom komisijom potpisati tviningprojekat na dvijegodine i sporazum
sa nevladinim organizacijama koje sebave radom te ustanove.
Mi smo inicijatori projekta sa sandučićima. Time smo željeli da građani, a naročito porodice
zatvorenika, vjeruju upravi ZIKS-a. Posvećeni smo tome da sankcionišemo službenike
zatvora ukoliko se pokaže da su prekoračili ovlašćenja - kazaoje Radović.
Telefoni
Direkor ZIKS-a je kazao i data ustanova još nije počela da prim-jenjuje novi propis o zabrani
korišćenja mobilnih telefona u poluotvorenom odjeljenju, jer oprema za ometanje signala nije
dovoljno kvalitetna. Koordinator za ljudska prava u Građanskoj alijansi Milan Radović smatra
da će sandučići dodatno obezbijediti pravo na slobodnu prepisku. Imali smo pritužbe
osuđenika da njihove prepiske ne stižu do nas. Uprava zatvora, ali i druge državne institucije
više se neće moći miješati u to - kazao je Radović. Sandučići za pritužbe postavljeni su u
okviru projekta kojim OEBS podržava jačanje kapaciteta Zaštitnika ljudskih prava i sloboda,
kao nacionalnog mehanizma za prevenciju torture.
Ð.Ćorić
Još čekaju nalaze o uzroku smrti MilivojaTerzića
Upitan da prokomentariše to što uzrok smrti zatvorenika Pljevljaka Milivoja Terzića nije
utvrđen ni nakon četiri mjeseca, Radović je kazao da se nalazi i mišljenje o tom slučaju
čekaju iz Slovenije, a da će prve informacije imati tužilaštvo. Prema riječima Radovića, ZIKS
je radio posvećeno na tom slučaju i sarađivao je sa tužilaštvom i policijom. Dali smo im sve
dokaze na raspolaganje kako bi utvrdili uzrok smrti, ali i da li će biti krivične odgovornosti -
rekao je Radović
1 naveo da još nema nikakve informacije.
Više tužilaštvo u Podgorici odlučilo je da se o uzroku smrti Terzića izjasni medicinska
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komisija iz Slovenije. Takva odluka uslijedila nakon što je tom tužilaštvu dostavljen nalaz
vještaka Miodraga Šoća koji tvrdi da je Terzić ubijen, mišljenje specijaliste sudske medicine
Dragane Čukić koja je navela da je najvjerovatnije riječ o samoubistvu vješanjem, kao i
mišljenje stručnog lica, konsultanta tužilaštva, koje se nije izjašnjavalo o uzroku smrti.
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Vlada Crne Gore nije razmatrala podršku ACTA sporazumu 

Balota: Odlučićemo 
kad dobijemo nacrt 
Pomoćnik ministra je potvrdio da niko 
od inostranih partnera do sada nije 
tražio od Vlade da podrži međunarodni 
zakon o zaštiti intelektualne svojine 

Razgovarao 
Mir sad Hadzauć 

PODGORICA - Vlada Crne 
Gore odlučivaće o podršci 
ACTA sporazumu kada dobi
je zvanični nacrt tog doku
menta, rekao je za Pobjedu 
pomoćnik ministra za infor-
maciono društvo i telekomu
nikacije Adis Balota. 

On je dodao da će stav Vlade biti 
određen nakon analize o koristi 
ili šteti koje bi taj sporazum 
imao po Crnu Goru. 
Riječ je o međunarodnom 
sporazumu koji bi trebalo 
da štiti intelektualnu svojinu, 
ali na način koji mnogi smatraju 
nedopustivim. 
ACTA, naime, predviđa pot
punu kontro lu in t e rne t 
saobraćaja, kao i osnivanje ne
zavisnog tijela koje bi bilo iznad 
zakonodavstva država članica i 
nadgledalo sprovođenje AC-
TA-e. 

Stav Vlade 
Pomoćnik ministra je potvrdio 
da niko od inostranih partnera 
nije tražio od Vlade da podrži 
međunarodni zakon o zaštit in
telektualne svojine. 
- Do sada nijesmo imali ni nefor
malne zahtjeve takvog tipa. Sig
urno je da će Vlada vrlo pažljivo 
pristupiti analizi ACTA spora
zuma, kadaga dobije u zvaničnoj 
verziji - rekao je Balota. 
On je dodao da „male" zemlje, 
naročito one koje žele napredak 
u integracijama, često daju 
podršku međunarodnim spora
zumima koje predlažu vodeće 
svjetske sile, ali da će se u ,AC-

učaju" Crna Gora ruko
voditi isključivo sopstvenim 
interesima. 

- Dok ne budemo dobi l i 
zvaničnu verziju dokumenta, 
ne možemo tačno znati šta se u 
njemu nalazi. Do sada znamo 
samo ono što se pojavljuje u 
medijima, a to je nedovoljno za 
bilo kakav ozbiljan stav - pojas
nio je Balota. 
On je potvrdio da u Ministarst
vu prate dešavanj a u EU vezanu 
za ACTA sporazum i da će Vla
da pr i l ikom razmatranja 
podrške tom dokumentu uzeti 
u obzir i odustajanje nekih 
članica EU od podrške doku
mentu. 

Region 
Zemlje regiona, Hrvatska i Sr
bija, ranije su najavile podršku 
ACTA sporazumu, a za subotu 
su na beogradskom Trgu Re
publike zakazane demon
stracije protiv potpisivanja 
spornog dokumenta. 
Srpski mediji prenose izjavu 
državnog sekretara Ministarst
va prosvjete i nauke Radivoja 
Mitrovića, koji kaže daje u in
teresu Srbije da pristupi ACTA 
sporazumu, jer postoji akcioni 
plan Vlade koji to podržava. 

- To je usloy za ozbiljnu eko
nomiju. Krajem prošle godine 
uvedene su izmjene zakona o 
autorskim i srodnim pravima 
koje dodatno regulišu tu oblast 
- rekao je Mitrović. 
Organizacija „99 odsto Srbije" 
zakazala je za subotu u 14 sati na 
beogradskom Trgu Republike 

ACTA sporazum 
predviđa potpunu 
kontrolu internet 
saobraćaja i osnivanje 
naddržavnog tijela 

Adis Balota 

protestni skup na kojem će 
građani Srbije iskazati protiv
ljenje najavljenom potpisivanju 
ACTA sporazuma. 
Demonstracije su najavljene i u 
Novom Sadu, a one bi trebalo da 
počnu takođe u subotu, ali sat 
kasnije, u 15 h. 
Najavljeni protesti su pokušaj 
uticanja na Vladu Srbije da pre
ispita podršku kontroverznom 
sporazumu, po modelu zemalja 
u kojima je takva podrška stopi
rana zbogjake i masovne reak-
cijejavnosti. 

Evropa 
Više evropskih zemalja koje su 
već potpisale ovaj sporazum za
ustavljaju proces njegove ratifi
kacije. 
Rumunija, koja je ACTA pot
pisala u januaru, uzdržaće se od 
ratifikacije Sporazuma o zaštiti 
autorskih prava na internetu, 

Više evropksih država 
koje su već potpi
sale ACTA sporazum 
zaustavljaju proces 
njegove verifikacije 

dok Evropski sud pravde ne do
nese odluku o spornom spora
zumu, saopštio je u četvrtak 
portparol rumunske vlade. 
- Uzeli smo u obzir među
narodnu elaboraciju, a i nekoliko 
država je odlučilo da suspenduje 
ratifikaciju (sporazuma) kada je 
Evropska komisija zatražila od 
najvišeg suda EU da donese od
luku o legalnosti dokumenta -
izjavio je portparol vlade Ru-
munije Dan Sučiu, prenijela je 
agencija AFP. 
I Austrija je privremeno odust
ala od ratifikacije spornog 
međunarodnog sporazuma o 
zaštiti autorskih prava na inter
netu i o sprečavanju piraterije. 
Ministarstvo unutrašnjih po
slova te zemlje je saopštilo da će 
Austrija sačekati odluku parla
menta EU o ovom dokumentu. 
Neko l iko zemalja, poput 
Njemačke i Slovenije, nakon što 
su u mnogim evropskim prijes-
tonicama izbili masovni pro
testi protiv ACTA, odlučilo je da 
ne ratifikuje sporazum, a protiv 
ovakvog načina suzbijanja pi
raterije ustao je i predsjednik 
Evropskog parlamenta Martin 
Sulc, kao i evropska komesarka 
zaljudska prava Vivijan Reding. 

Njemačka je pomagala izbjeglicama u Crnoj Gori 
PODGORICA - Ministar rada 
i socijalnog staranja Suad 
Numanović primio je amba
sadora Njemačke u Crnoj Go
ri Piusa Fišera. 

Numanović jegostaupoznao sa 
reformskim procesima u oblas
ti penzijskogsistema i socijalne 
politike, pravnim okvirom 
zapošljavanja stranaca, kao i 
mogućnostiima zajedničkih 
projekta. Ministar je istakao da 
je i u vremenu krize Vlada us
pjela da'antikriznim mjerama 
izbjegne masovno otpuštanje • 
radnika, zadrži stabilnost plata, 
penzija i socijalnih davanja. 
Naglašavaljući da Crna Gora 

ZAJEDNO О RASELJENIMA: Prius i Numanović 

sprovodi reformski proces so
cijalne i dječje zaštite, Num
anović je ukazao na prostor za 
međunarodne organizacije i 
donatore za partnerski odnos 

sa državom i lokalnim samou
pravama na izgradnji i oprem
anju centara za djecu sa smetn
jama u razvoju. 
Ministar Numanović ocijenio 

je dobrom bilateralnu saradnju 
između Crne Gore i Njemačke 
u oblasti socijalnog osiguranja. 
Ambasador Fišer je kazao da 
postoji više oblasti za saradnju. 
On je izrazio uvjerenje da će 
nastaviti realizaciju sporazu
ma o grobovima stradalih u ra
tovima, koje su potpisale vlade 
dvije države. Ambasador je po
hvalio to što interno raseljeni 
imaju zakonsku mogućnost 
regulisanja pravnog statusa. 
Podsjetio je daje Njemačka, 
preko NVO Help, pružala 
pomoć raseljenima i interno 
raseljenima u Crnoj Gori, 
naročito u njihovom stamben
om zbrinjavanju. Z.S. 

U spuški zatvor postavljeni sandučići za pritužbe 

Zatvorenici mogu 
tajno da se žale 
ombudsmanu 
Pritužbe iz sandučića, čije ključeve 
posjeduju jedino predstavnici kancelarije 
ombudsmana, provjeravaće svakih 15 dana 

PODGORICA - Direktor Za
voda za izvršenje krivičnih 
sankcija Milan Radović i om
budsman Sućko Baković pot
pisali su juče memorandum o 
saradnji, u okviru koga su u za
tvorske jedinice u Spužu po
stavljeni sandučići, zahvalju
jući kojima se osuđenici mogu 
direktno obraćati Zaštitniku 
ljudskih prava i sloboda. 

Osim devetsandučićau spuškom 
zatvoru, dva će biti postavljena i 
u zatvor u Bijelom Polju. Svi se 
nalaz u uglovima koje sigurn
osne kamere ne mogu da uhvate, 
kako bi zatvorenici bili zaštićeni 
od mogućeg pritiska uprave 
ZIKS-a. 

Ključevi 
Pritužbe iz sandučića, čije 
ključeve posjeduju jedino pred
stavnici kancelarije ombudsma
na, provjeravaće se, kako je 
saopšteno, svakih 15 dana. 
Kako je naveo Baković, zadržaće 
i stari sistem obraćanja toj insti
tuciji, posredstvom koga su to
kom protekle godine primili 46 
pritužbi zatvorenika, od kojih se 
29 odnosilo na ZIKS. 
- Nastojali smo da sandučići bu
du što dalje od kamera. Međutim, 
ne postoji apsolutna garancija da 
zatvorenici neće biti snimljeni. 
Tokom realizacije ovog projekta 
koristili smo iskustva zemalja u 
regionu-objasnio je Baković. 
Uprava ZIKS-a uskoro će, kako 
je najavio Milan Radović, sa Ev
ropskom komisijom potpisati 
tviningprojekat na dvijegodine i 
sporazum sa nevladinim orga
nizacijama koje sebave radom te 
ustanove. 

- Mi smo inicijatori projekta sa 
sandučićima. Time smo željeli 
da građani, a naročito porodice 
zatvorenika, vjeruju upravi 
ZIKS-a. Posvećeni smo tome da 
sankcionišemo službenike zat
vora ukoliko se pokaže da su 
prekoračili ovlašćenja - kazaoje 
Radović. 

Telefoni 
Direkor ZIKS-a je kazao i data 
ustanova još nije počela da prim-
jenjuje novi propis o zabrani 

Još čekaju nalaze 
0 uzroku smrti 
MilivojaTerzića 
Upitan da p'rokomentariše to što 
uzrok smrti zatvorenika Pljevlja-
ka Milivoja Terzića nije utvrđen 
ni nakon četiri mjeseca, Radović 
je kazao da se nalazi i mišljenje o 
tom slučaju čekaju iz Slovenije, a 
da će prve informacije imati tuži
laštvo. Prema riječima Radovića, 
ZIKS je radio posvećeno na tom 
slučaju i sarađivao je sa tužilaš
tvom i policijom. 
- Dali smo im sve dokaze na ras
polaganje kako bi utvrdili uzrok 
smrti, ali i da li će biti krivične 
odgovornosti - rekao je Radović 

1 naveo da još nema nikakve 
informacije. 
Više tužilaštvo u Podgorici odlu
čilo je da se o uzroku smrti Ter
zića izjasni medicinska komisija 
iz Slovenije. Takva odluka uslije
dila nakon što je tom tužilaštvu 
dostavljen nalaz vještaka Miodra-
ga Šoća koji tvrdi da je Terzić ubi
jen, mišljenje specijaliste sudske 
medicine Dragane Čukić koja je 
navela da je najvjerovatnije riječ 
o samoubistvu vješanjem, kao i 
mišljenje stručnog lica, konsul-
tanta tužilaštva, koje se nije izjaš
njavalo o uzroku smrti. 

korišćenja mobilnih telefona u 
poluotvorenom odjeljenju, jer 
oprema za ometanje signala nije 
dovoljno kvalitetna. 
Koordinator za ljudska prava u 
Građanskoj alijansi Milan 
Radović smatra da će sandučići 
dodatno obezbijediti pravo na 
slobodnu prepisku. 
- Imali smo pritužbe osuđenika 
da njihove prepiske ne stižu do 
nas. Uprava zatvora, ali i druge 
državne institucije više se neće 
moći miješati u to - kazao je 
Radović. Sandučići za pritužbe 
postavljeni su u okviru projekta 
kojim OEBS podržava jačanje 
kapaciteta Zaštitnika ljudskih 
prava i sloboda, kao nacionalnog 
mehanizma za prevenciju tor
ture. Đ.Ćorić 


